



## Сведения об авторах

**ЛУКС Алексей Александрович.** Технический писатель компании «ИнтеллектСофт». Сфера научных интересов: история Китая в 30-ых гг. XX в., участие советских летчиков в японо-китайской войне.

*E-mail:* luksalexey@yandex.ru

**ПЕТРОВ Павел Владимирович.** Доктор исторических наук, заведующий отделом музейных исследований Государственного музея-заповедника «Петергоф». Сфера научных интересов: история Краснознамённого Балтийского флота в предвоенный период и в Великой Отечественной войне (1935–1945 гг.), история Советско-финляндской войны 1939–1940 гг., история Петергофского дворцово-паркового ансамбля в 1918–2000-е гг.

*E-mail:* kbf1939@rambler.ru

**СТЕПАНОВ Алексей Сергеевич.** Доктор исторических наук, научный сотрудник Университета Дмитрия Пожарского, ведущий научный сотрудник Центра изучения новейшей истории России и политологии Института российской истории РАН. Сфера научных интересов: история советской и зарубежной военной авиации 1930–1940-х гг., начало Второй мировой войны, история отечественных спецслужб (начало 1920-х — конец 1980-х гг.), национальные проблемы в СССР и странах Варшавского договора (1945–1990 гг.).

*E-mail:* alexey-stepanoff@yandex.ru



## Information about Autors

**LUKS Alexey Alexandrovich.** Technical writer for “IntellectSoft”. Research interests: the History of China in the thirties of the XX century, the participation of the Soviet pilots in the Sino-Japanese War.

*E-mail:* luksalexey@yandex.ru

**PETROV Pavel Vladimirovich.** Doctor of History, the acting manager of the Department of Museum Studies and the Exhibition Projects of the State Reserve Museum “Peterhof”. Research interests: history of the red Banner Baltic Fleet in the pre-war period and in the II World War (1935–1945s), the history of the Soviet-Finnish war of 1939–1940s, the history of the Peterhof palace and park complex in the 1918s–2000s.

*E-mail:* kbf1939@rambler.ru

**STEPANOV Alexey Sergeevich.** Doctor of History, Researcher at the Dmitry Pozharsky University, Leading Researcher in the Center for Study of Contemporary Russian History and Political Science at the Institute of Russian History of the Russian Academy of Science. Research interests: history of Soviet and foreign military aircraft of the 1930–1940, history of the II World War, history of the Russian special services (early 20s — late 80s of the XX cent.), national problems in the USSR and countries of the Warsaw agreement (1945–1990).

*E-mail:* alexey-stepanoff@yandex.ru